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Slavnostní otevření kulturního domu
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Vážení občané,
od vydání posledního červencového čísla naše-
ho zpravodaje se toho v naší obci událo tolik, 
že by stálo za to vydat zpravodaj o dvojnásobné 
tloušťce.
První velkou událostí byly komunální volby, 
které se konaly 23. a 24. září 2022. Nově vzniklé 
zastupitelstvo se z jedné třetiny personálně ob-
měnilo, a stejně jako v minulém období je v něm 
pouze jedna žena. Rozdělení funkcí a jednotli-
vých komisí a výboru je ve zpravodaji věnován 
samostatný text. Ještě než se budeme věnovat 
plánům do budoucna, chtěl bych připomenout 
a vyzdvihnout, co se minulému vedení obce za 
poslední čtyři roky povedlo – výčet by vydal 
za dlouhý odstavec, zmíním tedy alespoň nej-
důležitější počiny: rekonstrukce zámku na nové 
správní centrum obce, vybudování kulturního 
domu z bývalého hostince, cyklostezky Oldři-
šov – Opava, modernizace učeben ZŠ, podpora 
nákupu hasičského auta, reforma sběru a svozu 
komunálního odpadu, oprava chodníků a ko-
munikací na ulicích Hlinské a Jaselské, elimina-
ce jmelí na celém katastru obce atd.
Bude poměrně nesnadné v současné době navá-
zat na takto plodné období, nezbývá mi než po-
přát nově zvoleným zastupitelům mnoho zdaru 
při naplňování záměrů, které si vymezili, rozva-
hu a zároveň odvahu při hledání nových řešení 
problémů a štědré příjmy ze státního rozpočtu. 
Mezi volebními programy všech tří sdružení 
nezávislých kandidátů panovala před volbami 
téměř shoda, což je dobrým výchozím bodem 
pro práci zastupitelstva. Věřím, že zkušenosti, 
ať už z práce v zastupitelstvu, nebo z profesního 
a volnočasového života letitých nebo nových za-
stupitelů, jistě pomohou při rozvoji obce. Bude-
me rádi také za vaše názory, nápady a podněty.
Záhy po nástupu nového vedení obce se schylo-
valo k „velké slávě“. Po několika letech přípra-
vy a usilovné práce byl 12. listopadu za přítom-
nosti několika stovek návštěvníků otevřen nový 
Kulturní dům, který vznikl přestavbou bývalé-
ho hostince se sálem. Slavnostní otevření, které 
se neobešlo bez přestřižení pásky a požehnání 
oldřišovským duchovním správcem páterem 
Petrem Knapkem, obohatily svými povedený-
mi vystoupeními děti mateřské školy a žáci zá-
kladní školy. Program pokračoval vystoupením 

folklorního souboru Srubek ze Štěpánkovic, kte-
rý oslovil zejména starší publikum. Vrcholem 
akce pak bylo vystoupení oldřišovské rodačky 
Anežky Margecínové s kapelou, která se dala 
dohromady speciálně pro tuto příležitost. Ne-
zbývá než poděkovat všem vystupujícím a po-
řadatelům a kulturnímu domu popřát mnoho 
let bezproblémového fungování.
Poslední z důležitých obecních událostí bylo 
schvalování obecního rozpočtu na rok 2023 na 
2. zasedání zastupitelstva dne 15. 12. 2022. Ve 
srovnání s minulými lety nezbývá v nově schvá-
leném rozpočtu tolik prostředků na investice, je-
likož se významně zdražily náklady na provoz 
a služby. Více k rozpočtu v samostatném textu.
Letošní rok je bohužel ve znamení dvou smut-
ných událostí. V první polovině roku se naše 
společnost potýkala s covidovou pandemií, kte-
rá po dva roky omezovala téměř všechny čin-
nosti společnosti. Z hlediska života v obci jsme to 
pocítili zejména omezenou výukou na základní 
škole, úbytkem nebo naprostým zákazem kul-
turních a společenských akcí, množstvím ome-
zení a zákazů. Tento stav měl také velký vliv 
na fungování obecní samosprávy nebo realizaci 
projektů – ať už se projevil zpožděním dodávek, 
nebo zdražováním materiálů a služeb.
Druhou bohužel stále trvající událostí je válka 
na Ukrajině, jež je největším a nejtragičtějším 
konfliktem v Evropě od konce druhé světové 
války, který navíc můžeme sledovat nedaleko 
našich hranic a v přímém přenosu. V souvislos-
ti s nastupující krizí se tato situace dotýká nás 
všech. Já sám jsem si nikdy nemyslel, že něco 
takového zažiju, doufal jsem vždy, že vyprávění 
o válce bude spojeno jen se vzpomínkami našich 
prarodičů. Chtěl bych proto poděkovat všem 
občanům obce, kteří již od prvních dní vál-
ky projevili velkou míru solidarity a pomáhají 
ukrajinským občanům ve svém domově nebo 
ukrajinským uprchlíkům zde u nás.
Jménem zastupitelů a zaměstnanců obce Oldři-
šov Vám přeji příjemné prožití vánočních svát-
ků a mnoho zdraví a štěstí v novém roce.

� Mgr.�Radim�Lokoč,�Ph.D.,�starosta

Slovo starosty
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V obecních volbách 23. a 24. září 2022 bylo zvoleno 
devítičlenné zastupitelstvo v tomto složení:
Vít Ciminga
Mgr. Gabriel Juchelka
Ing. Lukáš Kašparčík
Mgr. Radim Lokoč, Ph.D.
Lubomír Strouhal
Ing. Eduard Svoboda
Ing. Petr Toman
Lucie Valčíková
Jan Žídek

Na ustavujícím zasedání 14. 10. 2022 složili zastupi-
telé slib a byly zvoleny funkce starosty a místosta-
rosty, výbory a komise.
Starosta: Mgr. Radim Lokoč, Ph.D.
Místostarosta: Ing. Petr Toman

Finanční výbor
Ing. Eduard Svoboda – předseda
Ing. Lukáš Kašparčík
Vít Ciminga

Kontrolní výbor
Lubomír Strouhal – předseda
Jan Žídek
Lucie Valčíková

Kulturní komise
Mgr. Juchelka Gabriel – předseda
Vít Ciminga
Jan Žídek
Lucie Valčíková
Ing. Gabriela Cieslarová, Ph.D.
Antonín Ševior
 OÚ

Zastupitelstvo obce na období 2022–2026

Z usnesení Zastupitelstva obce 
č. 39 ze dne 18. 8. 2022

Zastupitelstvo obce schvaluje:
1. Program 39. zasedání zastupitelstva.
2. Revokaci usnesení ZO č. 34/6 ze dne 

10. 2. 2022.(dodatek č. 1 ke Kupní smlouvě 
s firmou Hagemann, a. s.)

3. Dodatek č. 1 ke Kupní smlouvě 
ev.č. 700/2021 s firmou Hagemann, a. s., 
Hradní 27/37, 701 00 Ostrava týkající se ná-
kupu hasičského auta.

4. Bezúplatný převod pozemku p. č. 1163/1 
a p. č. 1163/4 v k. ú. Oldřišov ze Státního 
pozemkového úřadu na Obec Oldřišov.

5. Zamítá poskytnutí daru Domovu pro senio-
ry Ludmila, Háj ve Slezsku.

6. Poskytnutí daru ve výši 4.000,– Domovu 
Bílá Opava, příspěvková organizace, Rybář-
ská 545/27, 746 01 Opava, včetně darovací 
smlouvy č. 511/2022.

7. Rozpočtové opatření č. 8/2022 ve schvále-
ném rozpočtu na rok 2022.

8. Dodavatele elektrické energie pro obec Ol-
dřišov od 1. 1. 2023 firmu eYello CZ,k.s. Ku-
bánské náměstí 1391/11, 100 00 Praha 10.

9. Dodavatele plynu pro kulturní dům 2023 
firmu eYello CZ,k.s. Kubánské náměstí 
1391/11, 100 00 Praha 10.

Z usnesení ustavujícího 
zasedání Zastupitelstva 
obce ze dne 14. 10. 2022

Zastupitelstvo obce schvaluje:
1. Obecní zastupitelstvo volí v souladu s § 84 

odst. 2 zákona o obcích:
a) Starostou obce p. Mgr. Radima Loko-
če, Ph.D., uvolněného člena zastupitelstva 
obce
b) Místostarostou obce p. Ing. Petra Tomana, 
neuvolněného člena zastupitelstva obce

2. Obecní zastupitelstvo bere na vědomí:
a) složení slibu všech přítomných členů za-
stupitelstva podle § 69 odst. 2 zákona o obcích

3. Obecní zastupitelstvo zřizuje:
a) finanční výbor – tříčlenný
b) kontrolní výbor – tříčlenný

4. Obecní zastupitelstvo volí do funkce:
a) předsedy finančního výboru p. Ing. Edu-
arda Svobodu
b) člena finančního výboru p. Ing. Lukáše 
Kašparčíka, p. Víta Cimingu
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c) předsedy kontrolního výboru p. Lubomíra 
Strouhala
d) člena kontrolního výboru p. Jana Žídka, 
p. Lucii Valčíkovou

5. Obecní zastupitelstvo bere na vědomí:
a) Informaci o zřízení a složení kulturní ko-
mise.

Zastupitelstvo obce schvaluje:
1. Zastupitelstvo obce v souladu s § 72 a § 84 

odst. 2. písm. n) zákona o obcích a nařízení 
vlády č. 338/2019 Sb., o odměnách za výkon 
funkce členům zastupitelstev v platném znění 
stanoví měsíční odměnu za výkon funkce neu-
volněného člena zastupitelstva, předsedů vý-
borů a komisí, včetně neuvolněného místosta-
rosty pro nové volební období v dosavadní 
výši a pro fyzickou osobu, která není členem 
ZO a je členem komise 1.300 Kč měsíčně.

2. Rozpočtové opatření č. 11/2022.

Z usnesení ustavujícího 
zasedání Zastupitelstva 
obce ze dne 24. 11. 2022

Zastupitelstvo obce schvaluje:
1. Program 2. zasedání zastupitelstva rozšířený

o bod č. 14. Žádost ZŠ Oldřišov o finanční pří-
spěvek,
bod č. 15. Prohlášení o zachování mlčenlivosti 
zastupitele, členů výborů zastupitelstva a čle-
nů komisí.

2. Schvaluje nájem pozemků pro kompostárnu 
v Oldřišově za cenu 30.000 Kč/rok, včetně ná-
jemní smlouvy č. 200/2022.

3. Schvaluje nájem pozemků pro kompostárnu 
v Oldřišově za cenu 24 Kč/ m²/ rok, včetně 
nájemní smlouvy č. 201/2022.

4. Pacht obecních zemědělských pozemků v ka-
tastru obce Oldřišov za cenu

5. 5.000 Kč/ha/rok, včetně pachtovní smlouvy 
č. 202/2022.

6. Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2022 o míst-
ním poplatku za provoz systému shromažďo-
vání, sběru, přepravy, třídění, využívání a od-
straňování komunálních odpadů.

7. Kalkulaci pro výpočet ceny stočného pro rok 
2023.

8. Cenu stočného na rok 2023 ve výši 35,50 Kč/
m³, bez DPH.

9. Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo ze dne 
19. 7. 2022 na akci „Rozšíření zámeckého par-
ku v Oldřišově„ s firmou Lesostavby Frýdek-
-Místek, a.s.

10. Odměnu člena zastupitelstva.
11. Plán financování obnovy vodohospodářského 

majetku obce Oldřišov.
12. Stanovení kompetence starosty obce k prová-

dění rozpočtových opatření.
13. Plán inventur na rok 2022.
14. Poskytnutí finančního daru pro ZO ČSOP 

Nový Jičín ve výši 5.000 Kč.
15. Rozpočtové opatření č. 13 ve schváleném roz-

počtu.
16. Poskytnutí příspěvku Základní škole Oldřišov 

na lyžařský výcvik ve školním roce 2022/2023 
pro žáky s trvalým pobytem v Oldřišově ve 
výši 1.800 Kč/žáka.

Zastupitelstvo obce zamítá:
1. Poskytnutí finančního daru pro Centrum pro 

zdravotně postižené MSK.

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
1. Rozpočtové opatření č. 12 ve schváleném roz-

počtu v kompetenci starosty.
2. Zastupitelstvo obce Oldřišov na svém 2. zase-

dání dne 24. 11. 2022 bere na vědomí usnese-
ním č. 2/1/2 informaci o zachovávání mlčen-
livosti členů zastupitelstva, výborů a komisí.

Z usnesení ustavujícího 
zasedání Zastupitelstva 
obce ze dne 15. 12. 2022

Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
1. Program 3. zasedání zastupitelstva.
2. Dodavatele veřejné zakázky „Sběr, svoz a od-

straňování směsných komunálních odpadů“ 
firmu Marius Pedersen, a. s. Průběžná 1940/3, 
500 09 Hradec Králové, včetně smlouvy o dílo.

3. Rozpočet obce Oldřišov na rok 2023.
4. Střednědobý výhled rozpočtu na rok 2024 a na 

rok 2025.

 Obecní�úřad
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Obecní rozpočet je jedním z nejdůležitějších do-
kumentů, díky němuž může obecní samospráva 
rozhodovat o směřování obce, nastavit nezbytné 
náklady na její chod a také stanovit projektové 
záměry. Zastupitelstvo obce na svém posledním 
zasedání letošního roku projednalo a schválilo 
rozpočet obce na rok 2023.
Plánované příjmy roku 2023 jsou nastaveny na 
39 972 453,68 Kč, tvoří je zejména:
Daň z příjmu fyzických osob 3 500 000 Kč
Daň z příjmu právnických osob 4 500 000 Kč
Daň z přidané hodnoty 12 000 000 Kč
Daň z nemovitostí 1 600 000 Kč
Dotace (Rozšíření zámeckého parku, Expozice, 
Jmelí, Za fajnu zabavu na dědině) 2 089 432 Kč
Poplatky, půjčky, pronájmy, třídění odpadů atd. 
 5 199 353 Kč
Předpokládaný zůstatek na běžném účtu 
k 1. 1. 2023 činí 10 874 000 Kč

Plánované výdaje roku 2023 tvoří zejména:
Opravy silnic 500 000 Kč
Opravy chodníků 200 000 Kč
Veřejná autobusová doprava 160 145 Kč
Provoz kanalizace a ČOV 2 500 000 Kč
Rezerva na provoz na kanalizace a ČOV 
 3 596 808 Kč
Provoz mateřské školy 792 500 Kč
Provoz základní školy 2 094 000 Kč
Kultura 250 000 Kč
Dotace pro spolky a církev 471 000 Kč
Změny technologie vytápění (vratky půjček)  
 1 295 000 Kč
Nebytové hospodářství 500 000 Kč
Veřejné osvětlení  500 000 Kč
Územní plánování 153 000 Kč
Likvidace odpadů (souhrnně) 1 368 000 Kč
Vzhled obce 570 000 Kč
Zastupitelstvo 1 450 000 Kč
Správa obecního úřadu 6 500 000 Kč

Projekty a větší investice:
Oprava silnice na ul. Zámecké 810 000 Kč
Vybudování chodníků na ulici Opavské a Zá-
mecké 2 450 000 Kč

Vybavení kulturního domu – projektor a plátno
 350 000 Kč
Rozšíření zámeckého parku, podium a stany  
 3 798 268 Kč
Osobní automobil 700 000 Kč

Splátky úvěrů a bankovní poplatky 
 2 612 688 Kč
Rezerva 6 433 741 Kč
Celkové výdaje rozpočtu 
 39 972 453,68 Kč
Oproti předchozím letům se poměrně výrazně 
navýšily náklady související s provozem obec-
ních budov, školního a předškolního vzdělávání, 
čistírny odpadních vod v důsledku rostoucích 
cen za energie a služby.
Konečná výše příjmů rozpočtu je nastavena 
podle predikcí vývoje ekonomické situace v naší 
zemi. Za předpokladu naplnění plánovaných 
příjmů nebo dosažení vyšších příjmů budeme 
moci realizovat uvedené projekty, které jsme 
zařadili do plánu na příští rok a zahrnuli je do 
rozpočtu, případně dalších projektů, které zatím 
čekají v tzv. zásobníku projektů. Našim cílem je 
také získat podporu z národních či evropských 
dotací, jako tomu bylo v minulosti, a tak doplnit 
příjmovou část rozpočtu a umožnit realizaci dal-
ších projektů.
Ještě několik slov k výše uvedeným projektům 
a větším investicím. Na jaře roku 2023 budeme 
dokončovat projekt revitalizace a rozšíření zá-
meckého parku, který se nám daří z velké části fi-
nancovat z evropských dotací a z vratek tzv. kot-
líkových půjček. Prostoru zámeckého parku se 
týká projekt podpořený dotací MAS Hlučínsko 
Za fajnu zabavu na dědině, zaměřený na pořízení 
podia, stanů a projektoru.
V letních měsících by měla proběhnout výstavba 
chodníků na ulicích Opavské a Zámecké a opra-
va silnice na ulici Zámecké.
Tak jako na konci letošního roku, i v tom příš-
tím se budeme ještě věnovat vybavení kulturního 
domu, konkrétně se jedná o pořízení výkonného 
projektoru a rozměrného plátna, abychom moh-
li zajistit kvalitní promítání filmů v kulturním 

Rozpočet obce a investiční záměry na rok 2023
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domě, rovněž za účelem podpory vzdělávání 
dětí mateřské školy a žáků základní školy.
Zatím poslední větší plánovanou investicí je ná-
kup osobního automobilu. Používaná Škoda Fa-
bia kombi již po více než dvacetileté službě není 
v odpovídajícím technickém stavu a je proto po-
třeba se poohlédnout po náhradě.
Výčet plánovaných investic není co do počtu 
a rozsahu zdaleka tak velký jako v minulých le-

tech, což samozřejmě souvisí také s tím, že řada 
dalších investic je závislá na získání dotační pod-
pory – ať už se jedná o výstavbu sportovního zá-
zemí SK Moravan, kde byla podána žádost o do-
taci, o výstavbu fotovoltaické elektrárny, kde se 
dotační žádost připravuje, nebo o vybudování 
workoutového hřiště, kde čekáme na vyhlášení 
dotační výzvy. 
� Radim�Lokoč

Zvyšování cen energií zasáhlo v naší zemi kaž-
dou domácnost, firmu nebo samosprávu. Ruku 
v ruce s tím jde zvyšování cen služeb, materiálu 
a bohužel také snižování životní úrovně.
Po nás všech vyžaduje tato situace okamžitou 
reakci, která v co největší míře sníží následky 
zdražování. Již předešlé zastupitelstvo započalo 
debatu o úsporách energií. Hned na první po-
radě nového zastupitelstva obce jsme dohodli 
okamžité kroky a stanovili priority pro dlouho-
dobá řešení.
Před sedmi lety došlo na většině sloupů veřejné-
ho osvětlení k výměně zastaralých lamp za led 
svítidla, s výjimkou části ulice Hlinské, Svobody 
a Sokolovské, kde byly tehdy ještě zánovní svíti-
dla. Za účelem úspory elektrické energie prove-
deme do konce roku výměnu těchto 15 svítidel 
na uvedených ulicích za moderní led žárovky. 
Zároveň jsme s ohledem na bezpečnost chod-
ců na hrázi mezi rybníky vybudovali dvě nová 
světla s led svítidly.
Veřejné osvětlení celkově tvoří nemalou součást 
spotřeby elektrické energie v obci. S navýšením 
ceny elektrické energie hrozí zvýšení nákladů 
z 45 386 Kč v roce 2021 na očekávanou cenu 
cca 236 000 Kč v roce 2023. Kromě úsporných 
svítidel je proto jedním z obecně preferovaných, 
okamžitých a účinných řešení v současné době 
zhasínání veřejného osvětlení. Takto lze ušetřit 
až 40 % nákladů na veřejné osvětlení. Od nové-
ho roku budeme vypínat veřejné osvětlení bě-
hem týdne mezi 23:30 a 04:30 hodinou tak, aby 
osvětlení bylo v provozu jak v době odjezdu 

prvního ranního, tak v čase příjezdu posledního 
večerního autobusu do obce. V pátek a v sobotu 
bude osvětlení v provozu celou noc.
Ze stejného důvodu jsme pro období letošního 
adventu a Vánoc nenainstalovali vánoční osvět-
lení na sloupech, a od nového roku nebudou na-
dále osvětleny obecní dominanty – kostel a zá-
mek.
Během léta byla v základní škole vyměněna 
zbylá část zastaralých svítidel ve třídách a na 
chodbách za moderní úsporné led zářivky.
Tato opatření jsou natolik naléhavá, že si je uvě-
domíme teprve tehdy, kdy pochopíme, že nám 
pomohou alespoň snížit nárůst, nikoliv samotné 
náklady oproti předchozím letům.

Hledání úspor energií nevězí pouze v omezová-
ní spotřeby, nýbrž také v hledání nových dlou-
hodobých řešení, jakými jsou např. fotovoltaika.
Nejprve se chceme zaměřit na ty objekty, kde je 
celoročně vysoká spotřeba energie. Takovýmto 
zařízením je v naší obci čistírna odpadních vod 
s nepřetržitým provozem a spotřebou 50 MWh 
ročně. V roce 2023 lze očekávat náklady ve výši 
cca 350 000 Kč. Na zdejších dvou budovách jsou 
vhodně nakloněné střechy, lze využít i okolní 
prostranství. Navíc se rýsuje možnost získat na 
realizaci dotace z Operačního programu život-
ního prostředí. Již jsme zahájili přípravy, které 
by měly vyústit v podání žádosti o dotaci a ná-
slednému osazení fotovoltaických panelů na 
střechy čistírny.
� Radim�Lokoč

Jak plánujeme snižovat náklady 
elektrické energie
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Opakovaně se na zasedáních obecního zastupi-
telstva a zde na stránkách obecního zpravodaje 
věnujeme parkování vozidel na obecních komu-
nikacích. Majitelé vozidel, kteří takto parkují svá 
vozidla, svým jednáním porušují ustanovení zá-
kona č. 361/2000 Sb. o provozu na pozemních 
komunikacích. V § 25 jsou stanoveny pravidla 
pro zastavení a stání na pozemních komunika-
cích. Odstavec 3) tohoto paragrafu uvádí: „Při 
stání musí zůstat volný alespoň jeden jízdní 
pruh široký nejméně 3 m pro každý směr jízdy; 
při zastavení musí zůstat volný alespoň jeden 
jízdní pruh široký nejméně 3 m pro oba směry 
jízdy“. Při parkování vozidel na obecních ko-
munikacích dochází k porušení minimálně uve-
dených ustanovení předmětného zákona a maji-
tel vozidla se dopouští přestupku. Toto jednání 
navíc negativně ovlivňuje bezpečnost provozu 
na komunikacích, zhoršuje jejich průjezdnost 
a tím i plynulost dopravy. Navíc v současném 
zimním období značně stěžuje nebo dokonce za-

braňuje odklizení sněhu a údržbě komunikací.
Na uvedené nedostatky jsme už upozorňovali 
buď přímo adresně dopisem majitelům těch-
to vozidel, prostřednictvím místního rozhlasu, 
popř. prostřednictvím tohoto zpravodaje, situa-
ce se bohužel dlouhodobě nelepší.
V souvislosti s uzavřenou smlouvou s Městskou 
policií Kravaře budou od nového roku kontrolo-
vat stání na komunikacích policisté. V první fázi 
budou řešit tento přestupek domluvou.
Apelujeme proto na občany, kteří se dopouštějí 
přestupku proti zákonu nesprávným parková-
ním svých vozidel, aby je parkovali na svých 
vlastních parkovacích místech v souladu se zá-
konným ustanovením a nikoliv na místních ko-
munikacích.
Věřte, že řešit tyto přestupky nám není potěše-
ním, raději bychom tuto energii vynakládali na 
aktivity vedoucí k rozvoji obce. Věřím, že zde 
uvedená naléhavá výzva povede k nápravě.
� Radim�Lokoč

Nakládání s odpady je tématem, kterému se 
zastupitelstvo obce dlouhodobě věnuje. I když 
jsme v minulých letech opakovaně zaváděli 
nová a nová opatření, nedosáhli jsme kýženého 
výsledku snížení objemu komunálního odpadu. 
Zvyšování cen skládkování a znevýhodnění pro 
obce s horším tříděním bylo dalším impulzem 
pro hledání nových řešení. Nový zákon nám ko-
nečně umožnil změnit způsob vybírání poplat-
ku za svoz odpadu tak, abychom zvýhodnili ty, 
kdo třídí. V současnosti každý zaplatí jen tolik 
popelnic, kolik naplní, namísto paušálního po-
platku před rokem. V opavském okrese tento 
krok učinilo jen několik obcí, drtivá většina za-
stupitelstev se k tomuto neodhodlala.
Doufal jsem ve zlepšení, ale výsledky mě přímo 
ohromily. Meziroční porovnání jednotlivých 
měsíců ukazuje, že oproti roku 2021 jsme doká-
zali navíc vytřídit téměř polovinu odpadu, který 
ještě před rokem končil v popelnicích. Velká při-

daná hodnota je i v tom, že za vytříděné plasty 
a papír dostáváme peníze, které nám pomáhají 
pokrývat svoz odpadu.
Celkové náklady na svoz a uložení směsného 
komunálního odpadu tvořily měsíčně v průmě-
ru 17,16 tun v roce 2022 (vyúčtování za měsíce 
leden–září), vloni to bylo 29,39 tun.
V době všeobecného zdražování jsou úspory na 
svozu odpadu velmi pozitivní zprávou. Chtěl 
bych vám poděkovat za to, že jste významně 
zlepšili třídění odpadu – šetříte tím nejen pří-
rodní zdroje, ale také snižujete náklady svých 
domácností i obecního rozpočtu.
Bohužel ani nám se nevyhne pro příští rok zdra-
žení za popelnici z 0,6 Kč na 0,7 Kč na 1 litr ná-
doby, které je zapříčiněno nárůstem inflace. To 
znamená navýšení poplatku za 120 l popelnici 
o 12 Kč na 84 Kč. U popelnice 240 l pak navýšení 
činí 24 Kč na 168 Kč.
� Radim�Lokoč

Parkování vozidel na obecních komunikacích

K problematice sběru a svozu odpadů
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Po čtyřletém úsilí, kdy v roce 2018 odkoupi-
la obec objekt bývalého pohostinství „U Par-
dů“ s prostorným sálem, se podařilo přeměnit 
chátrající budovu v centru obce na funkční, oku 
lahodící objekt, který se může zařadit k další 
významné dominantě Oldřišova. Obec Oldři-
šov získává moderní kulturní centrum, které 
významně rozšiřuje možnosti kulturního vyži-
tí občanů, aktivit místních spolků, činnosti zá-
kladní a mateřské školy.
Autory projektu byli architekti Krčmářovi 
a Atelier GHM. Financování se podařilo zajistit 
díky dotaci programu Regenerace brownfieldů, 
vyhlášeném Ministerstvem pro místní rozvoj ve 
výši 25,4 mil. Kč. Zhotovitelem stavby se stala 
společnost Ostravské stavby, a. s. a v červnu 
roku 2021 byla stavba zahájena. Celkové nákla-
dy stavby po jejím dokončení činily 39,5 mil. Kč, 
z čehož téměř 70 % bylo hrazeno dotací.
Vybavení interiérů, tj. nábytek a zařízení do ša-
ten, kuchyně, barů v hodnotě 1,49 mil. Kč dodala 
a namontovala společnost Prosto interier, s. r. o. 
Oponu a další vybavení jeviště v hodnotě 
288,6 tisíc Kč nainstalovaly Divadelní služby 
Plzeň. Návštěvníci kulturního domu se budou 
moci pohodlně usadit na nových židlích, které 
dodala společnost Ressed, s. r. o. Z celkové poři-
zovací ceny 725,3 tis. Kč bylo hrazeno 398,2 tis. 
Kč dotací z Programu rozvoje venkova.
Velký podíl na přípravě i realizaci projektu mají 
bývalý starosta Ing. Petr Toman, technický do-
zor Ing. Jiří Ausficír i zaměstnanci a bývalí za-
stupitelé obecního zastupitelstva. Jim a dalším 
zúčastněným patří velké poděkování.

Co můžete v kulturním domě využít?
V přízemí je to hlavní sál s jevištěm, přísálím, 
kuchyní, barem, šatnou a sociálním zařízením 
pro návštěvníky a také šatnami pro účinkující. 
V prvním patře se nachází menší sál s balkónem 
a schodištěm do hlavního sálu, což umožňu-
je využití tohoto prostoru jako přísálí hlavního 
sálu. Malý sál rovněž disponuje barem a sociál-
ním zázemím, takže je ideálním prostorem pro 
konání rodinných oslav, přednášek nebo vzdě-
lávacích akcí.
Zájemci o pronájem se mohou registrovat na 
Obecním úřadě osobně, telefonicky nebo 
emailem.
� Radim�Lokoč

Kulturní dům
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V novém školním roce již nejsme omezováni 
pandemickými opatřeními, proto paní učitelky 
naplánovaly spoustu nových zajímavých aktivit 
v rámci plnění školního vzdělávacího progra-
mu.
Z nejzajímavějších aktivit uvádím:
• Hudební program pana Urbánka
• Interaktivní program z Malé technické uni-

verzity s názvem Stavitel mostu. Program 
začal vyprávěním o Karlu IV. a jeho stavbě 
mostu. Děti se dozvěděly mnoho zajímavos-
tí o Praze a o materiálech, ze kterých se mos-
ty stavěly. Společně si pak postavily most 
z lega. Byl tak pevný, že se po něm mohly 
projít všechny děti, které most stavěly. Po 
absolvování malého kvízu obdržely osvěd-
čení s udělením titulu Stavitel mostu, který 
si odnesly domů na památku.

• Minizoo na cestách – program Střediska vol-
ného času v Opavě. Paní chovatelka a pra-
covnice Minizoo dětem vyprávěla mnoho 

zajímavostí ze života zvířat. Děti si mohly 
některá zvířata prohlédnout a pohladit, na-
příklad pakobylku, agamu, želvu, ježka bě-
lobřichého, plšíka zahradního, křečka, mor-
če, králíka a činčilu. Setkání bylo velkým 
zážitkem. Děti se setkaly s některými zvířa-
ty, které mnohdy viděly jen v knihách.

• Divadlo Smíšek – Rohatá pohádka
• Slezské divadlo v Opavě – pohádka O Po-

pelce
• Slezské zemské muzeum v Opavě – prohlíd-

ka muzea a vánočně ozdobené Opavy
• Slyšte, slyšte aneb co se stalo v městě Bet-

lémě – interaktivní program
• Veselé mikulášské dopoledne s převleky za 

Mikuláše, anděla či čerta
• Návštěva Mikuláše a anděla v MŠ s nadíl-

kou. Poděkování patří otci Petrovi a naší 
praktikantce Janě.

• Program v MŠ s tématem o svatém Martinovi

Naše děti pilně nacvičovaly program k otevření 
Kulturního domu. Pro některé děti to bylo první 
vystupování před obecenstvem, a tak se u nich 
mohla projevit i tréma.
Hned na dalším vystupování s programem 
u rozsvícení stromu však děti již vystupovaly 
s větší sebejistotou. Zcela zaslouženě byly od-
měněny potleskem.
V této adventní době jsme si krásně vyzdobili 
mateřskou školu dětskými výrobky.

Zprávy z mateřské školy
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Také jsme pekli perníčky a tím provoněli celou 
školku.
V posledním týdnu před Vánocemi si budeme 
o vánočních tradicích číst, povídat, zpívat kole-
dy a těšit se na nejkrásnější svátky v roce.
Ve dnech od 23. 12. 2022 do 2. 1. 2023 nás čekají 
dny volna. Provoz bude obnoven opět v úterý 
3. 1. 2023.
V těchto dnech nás v MŠ čeká loučení s paní 
Felicitas Glettníkovou, která odchází do starob-

ního důchodu. V MŠ pracovala 26 let. Za její prá-
ci, kamarádský vztah v kolektivu a milé jednání 
s dětmi a rodiči ji jménem všech zaměstnanců 
děkuji a přeji krásný nový život.

V neposlední řadě mi dovolte, abych vám všem 
popřála krásné vánoční svátky, plné pokoje a ro-
dinné pohody. V novém roce pak hlavně hodně 
zdraví.
� Magda�Sedláčková,�ředitelka�MŠ�Oldřišov

Teprve nedávno začal nový školní rok a už jsme 
se dostali velmi rychle do období, kdy bude 
končit kalendářní rok. Podzim je pro školu vždy 
nejnáročnějším obdobím z mnoha důvodů. Na-
stupují noví prvňáčci, kterých je letos 20, žáci si 
musí zvyknout na to, že už nejsou prázdniny, 
a zejména žáci 9. ročníku se musí rozhodnout, 
kam půjdou dál. Žáci na naší škole, kromě stan-
dartní výuky, mohou na nižším i na vyšším 
stupni využívat pravidelné doučování, mohou 
navštěvovat v rámci projektu Šablony III. čte-
nářské kluby, kluby deskových her a zábavné 
logiky a konverzaci z jazyka anglického. Pro 
zájemce o výuku na hudební nástroj je možné 
zvolit flétnu nebo kytaru, pro milovníky sportu 
máme kroužek parkuru a pro otužilce kroužek 
saunování. Z nepovinných předmětů je možné 

volit náboženství a od 2. pololetí máme pro prv-
ňáčky připravenou volitelnou angličtinu.
Díky zřizovateli a projektům jsme zmodernizo-
vali vyučovací proces interaktivními tabulemi 
takřka ve všech třídách a vyškolili pedagogy 
v rozvoji digitálních kompetencí, které budou 
potřeba od 1. 9. 2023, kdy bude dle nového rám-
cově vzdělávacího programu zařazena informa-
tika s větší časovou dotací pro využívání digitál-
ních technologií ve výuce. Škola má v současné 
době již pořízeny a plně využívány tablety v po-
čtu 25 a 5 programovatelných robotů, a to vše za 
projektové peníze.
V průběhu podzimu jsme připravili pro žáky 
tyto akce nad rámec školního vyučování: školní 
zájezd do Vídně s návštěvou ZOO a přírodověd-
ného muzea, školní zájezd do Bratislavy spojený 

Zprávičky z naší školičky
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s návštěvou Děvína, UFA, Bratislavského hradu 
a vánočních trhů, zájezd do Olomouce s návště-
vou Jumparény a vánočních trhů.
Na Den jazyků s tématem S Paddingtonem do 
Anglie jsme přivítali i ZŠ Hněvošice a věnovali 
jsme se i tématu Haloween v hodinách anglič-
tiny, a to vše s využitím naší jazykové učebny. 
Žáci absolvovali strašidelnou haloweenskou 
stezku a mohli se zúčastnit soutěže o nejhezčí 
halloweenskou lucernu.
V rámci spolupráce se Střední školou průmyslo-
vou stavební jsme se zúčastnili soutěže Geošifra 
a Bricksgame a Bridge buildergame, kde jsme 
dosáhli velmi pěkných umístění, včetně 3. místa 
ve stavění mostů.
Pro žáky 9. ročníku jsme připravili infomač-
ní schůzku s výchovným poradcem, navštívili 
jsme veletrh povolání v Opavě, zorganizovali 
jsme ve spolupráci s Psychologickou poradnou 
v Opavě kariérní poradenství. Během podzimu 
nás navštěvovali zástupci jednotlivých střed-
ních škol a představovali žákům své obory, na 
kterých mohou pokračovat po ukončení základ-
ní školní docházky.
V rámci prevence prošli žáci vyššího stupně 
přednáškami s tématy: škola osobního života, 
alkohol, kyberšikana, netolismus ve spolupráci 
s Centrem pro rodinu Ostrava. Žáci 2. a 6. roč-
níku pak prošli požární prevenci ve spolupráci 
s Hasičským sborem Opava.

Podzim byl také bohatý na vystupování našich 
žáků na akcích ve spolupráci s obcí: kulturní 
vystoupení v rámci otevření nového kulturní-
ho domu, rozsvěcení vánočního stromu, vítání 
nových občánků, živý betlém a Česko zpívá ko-
ledy. V souvislostí s adventním časem probíhá 
každé pondělí adventní zpívání, žáci 9. ročníku 
si připravili školního Mikuláše, a to i v Základ-
ní škole Služovice, která nás požádala o spolu-
práci.
V rámci sportovního vyžití jsme se zúčastnili 
dvou florbalových turnajů – ČEPS cup a Mis-
trovství Hlučínska v Bolaticích, závodu hor-
ských kol na Stříbrném jezeře v Opavě.
V rámci dopravní výchovy jsme se zapojili do 
soutěže: Pěšky do školy, podíleli jsme se na 72 
hodinách dobrovolnických prací, které jsme vě-
novali úklidu okolí školy.
Pokud chcete být informování o dalších ak-
cích školy, najdete vše na webových stránkách 
školy, kde je pravidelně zveřejňován měsíč-
ní plán. Pokud se chcete podívat i na fotky 
z jednotlivých akcí, využijte webovou stránku 
https://zsoldrisov.rajce.idnes.cz/.
Na závěr mi dovolte všem popřát jménem svým, 
zaměstnanců i žáků školy klidné vánoční svátky 
prolnuté rodinnou pohodou, bezpečím a vzá-
jemným pochopením.
� Miroslava�Halámková,
� ředitelka�školy
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Muži hrající Krajský přebor jsou po podzimní 
části soutěže na jedenáctém místě s 19 získaný-
mi body. Po dobrém startu a výhrách v Bolati-
cích (za přítomnosti 350 diváků) a Heřmanicích 
přišel výsledkový útlum, který napravily až po-
slední dva vítězné zápasy v prestižním derby 
proti Kobeřicím a v Háji ve Slezsku. Tým pod 
vedením dvojice Petr Hlaváček – Daniel Hartoš 
pojede na počátku února na soustředění na tra-
diční místo do Staré Vsi u Rýmařova, kde sehra-
je zápas s divizním Bruntálem. Pak jej čekají dal-
ší přípravné zápasy proti Dolnímu Benešovu, 
Slavkovu, Opavě B a Háji ve Slezsku. Jarní část 
sezóny začne v neděli 19. března 2023.
Dorost se oproti černým předsezónním předpo-
kladům podařilo do okresní soutěže přihlásit, 
v jeho čele nově stojí dravá trenérská dvojice 
Michael Ulička – Jaroslav Bielák, která tým do-
vedla na průběžné druhé místo tabulky. V rám-
ci zimní přípravy se dorost postupně střetne 
s Chlebičovem, Chomýží a Kobeřicemi. Starto-
vat také bude na zimním turnaji mladšího do-
rostu v Malých Hošticích. Soutěžní zápasy by 
měly začít první dubnový týden.
Starší žáci jsou po podzimu na průběžném sed-
mém místě a sezónu si prodloužili turnajem 
v Městě Albrechticích, kde v silné konkurenci 
obsadili solidní čtvrtou pozici. V minulém týd-
nu se také účastnili turnaje v Malých Hošticích. 
V plánu mají svěřenci Ondřeje Samka a Radka 
Kalla ještě turnaj v Chlebičově. Jarní část sezóny 
odstartují v průběhu dubna.
Mladší žáci jsou po podzimu na páté pozi-
ci a v zimní přestávce se také zúčastnili turnaje 
v Chlebičově. Tým od podzimní části vede nová 
trenérská dvojice Tomáš Pardy – Tomáš Varmus.

Divácky naším nejnavštěvovanějším mládežnic-
kým týmem je mladší přípravka, která v pod-
zimní části ze sedmi utkání pět vyhrála a jednou 
remizovala. Přemožitele našla pouze v utkání 
proti Kylešovicím. U nejmladších kategorií se 
tabulka oficiálně neuvádí, ale z výsledků je zřej-
mé, že jejich postavení v tabulce by bylo hodně 
vysoko.
Do konce roku nás čeká ještě Silvestrovský fot-
bal mezi výběry ženatých a svobodných (sobo-
ta 31. 12. od 10 hodin). Zkraje roku 2023 začne 
v našem hostinci již 13. ročník zimní šipkařské 
ligy a 21. ledna se bude konat Sportovní ples – 
poprvé v Kulturním domě. Předprodej vstupe-
nek začne hned zkraje ledna na obecním úřadě 
v Oldřišově – detaily budou zveřejněny na na-
šem webu skmo.cz.
Na konci února se bude konat volební valná 
hromada klubu, v jarních měsících bychom rádi 
uspořádali nábor dětí do mladší přípravky. Její 
fungování se ale odvíjí od trenérské dvojice, 
kterou hledáme. Jako klub už nyní fungujeme 
s velmi nadstandardním počtem 10 trenérů, 
pro naše nové naděje bychom potřebovali další 
dva – pokud máte ve svém okolí někoho nebo 
sami máte zájem se podílet na rozvoji malých ta-
lentů, neváhejte oslovit vedení klubu. Následně 
jsme schopni zajistit i vzdělávání nových trené-
rů v podobě základní licence UEFA C, případně 
navazující UEFA B.
Za celý klub přejeme klidné Vánoce a šťastný 
nový rok a rádi se s vámi uvidíme na akcích, 
které budeme pořádat, či v našem areálu při fot-
balových utkáních.
� Za�Výkonný�výbor�klubu
� Ing.�Tomáš�Lavický

Ohlédnutí za podzimem v SK Moravan 
a výhled do nového roku
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Hasiči převzali nový automobil
Dne 2. září členové Sboru dobrovolných hasi-
čů Oldřišov společně se starostou obce převzali 
nový dopravní automobil MAN TGE od dodava-
tele Hagemann, a. s.
Obec Oldřišov vozidlo pořídila díky dotaci. Po-
prvé o ní požádala v letech 2018 a 2019, kdy byly 
žádosti zamítnuty. Žádost z roku 2020 byla klad-
ně vyřízena a obec získala 450 000 Kč od Generál-
ního ředitelství hasičského záchranného sboru 
ČR a 225 000 Kč od Moravskoslezského kraje, 
zbylé prostředky 640 000 Kč hradila obec jako zři-
zovatel zásahové jednotky z vlastního rozpočtu.
Dne 26. listopadu byl automobil slavnostně po-
svěcen otcem Petrem Knapkem před kostelem 
v Oldřišově, starosta obce Radim Lokoč slavnost-
ně předal starostovi Sboru dobrovolných hasičů 
Janu Cimingovi symbolický klíč o vozu.
V historii sboru je to poprvé, kdy byl pořízen 
nový dopravní automobil. Prvním automobilem 
byl v meziválečném období automobil značky 
Steyr, po válce jej vystřídala vojenská Tatra 805. 
V roce 1978 obec zakoupila Pragu ST5, která slou-

žila hasičům do roku 1995. V roce 1994 měli hasi-
či Avii s plachtou, kterou v roce o tři roky později 
vystřídala skříňová Avie. Po 11 letech již nespl-
ňovala požadavky hasičů, a proto obec zakoupi-
la z charity Vlaštovičky automobil Wolkswagen 
Transporter, který hasiči využívali do letošního 
roku.
Příjemné prožití vánočních svátků a šťastný nový 
rok přejí hasiči.
� Vít�Ciminga

Na začátku nového roku proběhne v celé naší 
zemi další ročník Tříkrálové sbírky – největší 
charitativní sbírkové akce u nás, která za více 
než dvacet let pomohla tisícům lidí. Výtěžek 
z následující Tříkrálové sbírky 2023, který při-
padne Charitě Opava, máme v plánu využít na 
pomoc seniorům a vážně nemocným pacien-
tům, o které se naše terénní služby starají v je-
jich domácím prostředí.
Již nyní děkujeme všem malým i velkým ko-
ledníkům, kteří se do sbírky zapojí v Oldřišo-
vě dne 14. ledna 2023 a Vám všem za štědrost 
a otevřené srdce.
Stejně jako v minulých letech bude mož-
né přispět také na tříkrálový sbírkový účet: 
66008822/0800, VS pro Charitu Opava 
777988012. Viz QR kód platby. Více informací 
na www.charitaopava.cz.
Přejeme pokojné Vánoce a do nového roku 
mnoho naděje, Boží požehnání a všechno dob-
ré.
� Za�Charitu�Opava�Marie�Hanušová,
� koordinátorka�TKS�2023

Tříkrálová sbírka v Oldřišově

Plesy 2023
7. 1. 2023 Obecní ples

14. 1. 2023 Myslivecký ples
21. 1. 2023 Sportovní ples

4. 2. 2023 Zahrádkářský ples
18. 2. 2023 Hasičský ples
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Z farnosti
Drazí farníci, spoluobčané a přátelé.
Adventní čas nás pomalu přibližuje k veliké 
oslavě narození Ježíše Krista. Je dobře, když 
nám neunikne hlavní podstata Vánoc. Aby se 
neztratila v záři vánočních ozdob a neschovala 
za hromadou dárků.
Když se narodí dítě, je to skutečný zázrak. Kaž-
dé je darem od Boha rodičům a rodině. Každé 
dítě je důkazem, že Bůh ve vztahu k tomuto svě-
tu dává novou naději. Ježíš byl takové malé dítě, 
závislé na pomoci a péči svých rodičů. Toto Dítě 
ležící v jesličkách, až vyroste, nám řekne něco 
důležitého. Dospělý Ježíš nám sdělí poselství 
o Boží lásce. Řekne nám: „Člověče, Bůh Tě milu-
je. Bůh vás miluje, bez ohledu na to, v jaké život-
ní situaci se právě nacházíte, jaká je vaše minu-
lost a jaká je před vámi budoucnost.“ Boží láska 
nás může proměnit. Ježíšova láska je schopna 
proměnit nejen jednotlivého člověka, je schopna 
proměnit celou společnost, je schopna proměnit 
i rozhádané národy. Ale pouze pod jednou pod-
mínkou. Pokud lidé dovolí této lásce, aby je pro-
měnila. Není to vinou Boží, že ve světě existuje 
válka, nenávist, násilí a teror. To člověk odmítá 
lásku, a myslí si, že své štěstí vybuduje na úkor 
druhých, i za cenu lidských nevinných životů. 
Všude tam, kde člověk dovolí Bohu jednat ve 
svém životě, tam je nablízku pokoj, který nám 
Vánoce zvěstují. Nemůžeme se tedy jen spoko-

jit s oslavou Vánoc. Ale dovolme Bohu, aby se 
v nás narodil. Bůh dokáže proměnit naši malou 
lásku ve velký plamen Boží lásky, stejně jako Je-
žíš nezůstal jen malým Dítětem, ale stal se moc-
ným hlasatelem Boží lásky, a neváhal tuto lás-
ku potvrdit svou vlastní krví. Ježíš obdarovává 
radostí, pokojem, nadějí a důvěrou. Dokáže nás 
proměnit v lidi, žijícími v harmonii se sebou sa-
mým, se světem a s Bohem.
Ze srdce Vám přeji Boží pokoj, důvěru v Boží 
přítomnost a pomoc. Ať vás dobrý Bůh provází 
svým požehnáním. Přeji vám a vašim rodinám 
hodně zdraví, radosti a pokoje.
� P.�Petr�Knapek,�farář

Bohoslužby ve svátečním týdnu

OldřišOV 
24. 12. – 24:00 h
25. 12. – 10:00 h
26. 12. – 10:00 h
30. 12. – 17:45 h
31. 12. – 17.45 h
1. 1. – 10:00 h

SlužOViCe
24. 12. – 21:00 h

Obecní úřad bude v době od 22. 12. 2022 do 31. 12. 2022 z důvodu dovolené uZAVřeN
Provoz bude zahájen v pondělí 2. 1. 2023.

Provozní doba o Vánocích 2022



Zprávičky naší sovičky – zpravodaj obce Oldřišov – periodický tisk územního samosprávného celku (vychází jako občasník 4 – 5krát ročně)
Evidence Ministerstva kultury ČR: MK ČR e 23676
Číslo vydání 3/2022, vydáno dne 16. prosince 2022
Odpovědná redaktorka – Mgr. Michaela Lokočová

Redakce si vyhrazuje právo redakčních úprav a krácení textů.
Děje se kolem Vás něco zajímavého? Dejte nám vědět: zpravickynasisovicky@seznam.cz


